

## **Coping with Change in Global Affairs**

Centre for International Policy Studies (CIPS)'s 4th Annual Graduate Student Conference,  
University of Ottawa  
March 22-23, 2012

### **Call for Papers**

The fourth annual Centre for International Policy Studies (CIPS) Graduate Student Conference will be held at the University of Ottawa from 22-23 March 2012. The theme of the conference will be "*Coping with Change in Global Affairs.*"

The purpose of this conference is to showcase graduate student research and promote debate on topics centered on the changes and relevant challenges that have arisen in international affairs. Papers may address specific issues or develop more conceptual analysis on how change factors into the policymaking process and/or academic understandings of international affairs. In particular, the conference wishes to:

- Foster innovative scholarship and conversation on the potential impacts of change in the international system (climate, politics, economics, governance theory, policy-making, etc.) on various actors' political stability or security, and strategies to address these challenges;
- Further our understanding of how issues across disciplines are affected and challenged by shifts/issues in other disciplines;
- Identify possible constraints of existing policy interventions and actions (economic incentives, political cooperation, norms, institutions, etc.); and risk assessment tools related to the prevention of political, security, environmental and economic crises; and
- Advance theoretical and conceptual understandings of international affairs in light of the ongoing, rapid change in the world system.

The conference aims to include both empirically and theoretically interesting research. The conference is organized by graduate students with the support of the Centre for International Policy Studies and is intended to be fully interdisciplinary in nature. The conference aims to include contributions from various disciplines such as law, political science, gender studies, geography, economics, sociology and many others from graduate students in universities across Canada and beyond.

To this end, CIPS is calling for paper abstracts in English or French from graduate students at Canadian universities. The abstracts should be no more than 500 words in length and should be submitted along with a short biography and CV to [cepi.cips.conference@gmail.com](mailto:cepi.cips.conference@gmail.com).

The deadline for submissions is 31 January 2012 (11:59 EST). Those who are accepted for participation will be notified in the beginning of February. Financial assistance will also be considered to offset the travel related costs of participation, but will be contingent on other funding sources being explored first. For further information, please contact us by email at [cepi.cips.conference@gmail.com](mailto:cepi.cips.conference@gmail.com) or visit the CIPS website at <http://cips.uottawa.ca>.

Organizing Committee,  
Graduate Student Conference CIPS

## Faire face aux changements dans les affaires globales

Centre d'études en politiques internationales (CÉPI)

4e Conférence annuelle des étudiants diplômés

Université d'Ottawa, 22-23 mars, 2012

### **Appel de soumissions**

La quatrième Conférence annuelle des étudiants diplômés du Centre d'études en politiques internationales (CÉPI) aura lieu à l'Université d'Ottawa les 22 et 23 mars 2012. Le thème de cette conférence sera « Faire face aux changements dans les affaires globales »

L'objectif de cette conférence est de promouvoir la recherche d'étudiants diplômés et de favoriser la discussion relative aux changements et aux défis émergents en affaires internationales. Les soumissions peuvent aborder des sujets spécifiques ou développer une analyse davantage conceptuelle de la manière dont le changement est pris en considération dans le processus d'élaboration de politiques et dans l'interprétation universitaire des affaires internationales. Plus spécifiquement, la conférence vise à :

- Favoriser le développement de la connaissance et la discussion d'idées innovatrices sur les impacts potentiels du changement dans le système international (en matière de climat, de politique, d'économie, de théories de la gouvernance, d'élaboration des politiques, etc.) sur la stabilité et la sécurité de divers acteurs et sur les stratégies pour relever ces défis.
- Approfondir notre compréhension de la façon dont les mutations au sein d'une discipline donnée affectent et mettent à l'épreuve les problématiques interdisciplinaires.
- Identifier les possibles limites des interventions et des politiques actuelles (incitatifs économiques, coopération politique, normes, institutions, etc.) ainsi que les outils liés à la prévention de crises politiques, sécuritaires, environnementales et économiques; et
- Faire avancer le savoir théorique et conceptuel en affaires internationales à la lumière du changement rapide et continu dans le système mondial.

La conférence cherche à inclure une recherche à la fois empirique et théorique. Organisée par les étudiants diplômés avec l'appui du Centre d'études en politiques internationales, elle se veut de nature interdisciplinaire. Nous souhaitons notamment inclure des contributions d'étudiants diplômés issus de différentes disciplines telles que le droit, la science politique, la santé, l'environnement, le genre, la géographie, l'économie et la sociologie, etc. Les contributions provenant des universités à travers le Canada et à l'extérieur du pays sont les bienvenues.

À cet effet, le CÉPI invite les étudiants diplômés à soumettre une proposition en anglais ou en français à l'adresse suivante : [cepi.cips.conference@gmail.com](mailto:cepi.cips.conference@gmail.com). Les propositions ne doivent pas dépasser 500 mots et doivent être accompagnées d'une biographie ou d'un curriculum vitae.

La date limite pour les soumissions est le 31 janvier 2012 (23h59 heure de l'Est). Les candidats sélectionnés seront avisés par courriel au début du mois de février 2012. Une aide financière pourrait être disponible afin de défrayer les coûts de voyage des participants venant de l'extérieur d'Ottawa, mais sera conditionnelle à l'exploration préalable d'autres sources de financement. Pour de plus amples informations, prière de nous contacter par courriel à [cepi.cips.conference@gmail.com](mailto:cepi.cips.conference@gmail.com) ou de visiter le site Web du CÉPI <http://cips.uottawa.ca>.

Comité organisateur,  
Conférence des étudiants diplômés du CÉPI